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26 ianuarie 2017Ultima „Ferice de cei ce ştiu să râdă de ei înşişi, pentru că nu
vor înceta niciodată să se distreze.”  Thomas Morus

Codul Asasinului 
4DX - un masaj prost
și scump, ca filmul

Joia trecută am fost la film, la Cinema City din
City Park din Park-ul Tăbăcărie. Toate bune și
frumoase, mai puțin filmul și cinematograful. Am ales
„Assassin’s Creed“ sau Asasinul Codului, ba nu,
Codul Asasinului, un film care nu s-a chinuit prea tare
să fie prost, punându-i în camere luminate cu neon pe
Jeremy Irons, Marion Cotillard și Michael Fassbender
și forțându-i să explice pe un ton shakespearian cum
„binili“ a învins, învinge sau va învinge și să debiteze
diverse alte banalități religioso-conspiraționiste. Ah,
am fost la 4DX, ca să ne dea scaunul cu capul de
pereți la - speram noi - multele scene de luptă și
parkour prin Evul Mediu care caracterizează
materialul-sursă, respectiv jocul electronic cu același
nume. Au fost trei-patru astfel de scene în tot filmul și,
ca seara să fie un eșec lamentabil, nici sistemul 4DX
n-a funcționat cum trebuie. Lumea din gașcă
începuse să se întrebe dacă-i firesc ca scaunul doar
să vibreze ușor. În fața noastră, un tip adusese o tipă
la film, s-o impresioneze, și îi explica de zor, pe
același ton folosit de Irons, că ceea ce
experimentează acum nu este ceea ce trebuie, că
scaunul ar trebui să se miște cu totul, nu doar să-ți
facă un masaj prost, ca frații lui amplasați prin mall-uri
și gări. Un puști însoțit de mamă ofta, dezamăgit de
lipsa acută a 4DX-elii, în timp ce mama care însoțea
puștiul se gândea probabil că de banii ăștia (36
lei/persoană, ceva de genul) plătea întreținerea pe
ianuarie. Eu am avut și o altă problemă - pot să jur că
în trailerele de pe web filmul arăta mult mai bine. La
cinema, m-am chinuit de multe ori să-mi dau seama
cine face ce, întreg ecranul fiind acoperit de-un filtru
cărămiziu extrem de enervant. Nimeni n-a mai
remarcat asta, deci poate-s eu nebun. La final, cineva
i-a comunicat unui angajat că n-au funcționat
scaunele. A doua zi, au fost și alți prieteni la film; la ei,
totul a mers brici. Să zică mersi. (P.N.)

Colțul troll-ului

Vouchere de
vacanță pentru

bugetari. 
Vezi de când se
aplică măsura!

Bugetarii primesc vești
contradictorii în ceea ce
privește acordarea unor

drepturi. Inițial, marți, 24 ianuarie,
surse guvernamentale au anunțat că
discuţia despre drepturile salariale de
care ar trebui să beneficieze
personalul din sectorul bugetar, din
categoria premii, tichete cadou, tichete
de masă și vouchere de vacanță, va fi
amânată pentru sfârșitul anului. Apoi,
miercuri, președintele Confederației
Naționale Sindicale Cartel Alfa,
Bogdan Hossu, a anunțat că
Executivul s-ar fi răzgândit în ceea ce
privește anumite facilități. Concret,
Hossu a spus că fiecare bugetar va
primi un voucher de vacanță în valoare
de 1.450 de lei de la 1 iulie. Decizia ar
fi fost luată la finalul ședinței Comisiei

de Dialog Social de la Ministerul
Finanțelor Publice.

TICHETELE DE VACANȚĂ,
EMISE DOAR ONLINE?

Decizia de a acorda vouchere de
vacanță pentru bugetari de la 1 iulie a
fost confirmată și de ministrul
Turismului, Mircea Titus Dobre. El a
punctat că fiecare bugetar va primi
câte un tichet de vacanţă egal cu
valoarea salariului minim pe economie,
care poate fi folosit în ţară, oriunde şi
oricând, până la finalul anului în curs.
„Bugetul acum poate duce doar un
tichet de vacanţă de valoarea salariului
minim pe economie pentru fiecare
bugetar“, a declarat Dobre pentru
profit.ro. El a amintit că tichetele de

vacanță au fost acordate până acum
doar în sectorul privat, iar pentru
angajații din sistemul public nu au fost
prevăzute niciodată în buget. „Trebuie
creat un program, pentru că noi vrem
să dăm în sistem online aceste tichete
de vacanță, să nu le mai facem ca
tichetele de masă, unde trebuie licitație
pentru firmele care trebuie să le facă,
comision etc. Noi, acum, trebuie să
facem procedura, pentru că, de fapt,
asta este problema. Este vorba de
sistemul de decontare, la asta lucrăm,
ca acest sistem să fie cât mai corect și
cu comisioane cât mai puține. Aceasta
e chestiunea mai greoaie“, a mai spus
Mircea Dobre pentru sursa citată.

Tatian IORGA
tatian.iorga@telegrafonline.ro

După negocieri între sindicate și Guvern

Anunț important 
al RATC! Ce trebuie să
știți despre controlorii

din autobuze
După ce mai mulți constănțeni au sesizat că

presupuși falși controlori le-au cerut documentele
de transport în autobuzele RATC, reprezentanții
Regiei atrag atenția călătorilor cu privire la anumite
aspecte legate de activitatea de control. În cazul în
care călătorii au suspiciuni cu privire la persoanele

care le solicită spre verificare biletele sau
abonamentele, sunt îndemnați să le legitimeze, mai
ales în cazul în care ecusonul controlorului nu este
la loc vizibil. De asemenea, reprezentanții Regiei
atrag atenția cu privire la faptul că activitatea de
control în autobuze se desfășoară în echipe de cel
puțin două persoane, niciodată individual. Amintim
că, pentru o călătorie fără bilet sau abonament,
constănțenii riscă o amendă de 100 de lei (dacă o
achită la chioșcurile de bilete în maximum 48 de
ore) sau 200 de lei, dacă este achitată la sediul
S.C. CLEAN CONTROL ITC S.R.L. din strada
Egretei nr. 13A (lângă Piața CET). (A.I.)

Ce nu știați despre politicienii români. 
Iată cruntul adevăr ținut ascuns!

Stație de autobuz pentru mașini. Nesimțite

Am pus titlul ăsta fix în semn de protest. Pentru că orice
site deschizi, pe orice post de televiziune aterizezi, oriunde te
uiți, ești agresat cu mari descoperiri și extraordinare revelații.
Breaking news peste tot. Cum se prinde unu’ că Pământul nu
e drept, la fel ca viața, îți vinde adevărul ascuns până acum,
proaspăt scos cu lopata Lineman din negura ignoranței. De
fapt, titlul ar fi fost “România patentează o nouă minoritate
protejată: luzării din alegeri”. E adevărat, rândurile care
urmează nu conțin niciun adevăr ținut la beci. Sunt doar
câteva constatări privind modul în care politicienii actuali nu
mai încearcă nici măcar să salveze aparențele. Pentru că
penibilul este atât de prezent în dezbaterea “politică” încât nu
mai este perceput ca fiind ceva negativ. 

Nu e normal ca premierii României să dea mâna peste
masă cu Trump în timp ce un profesionist în pază le face
poze de amator cu telefonul mobil... Nu e normal ca un șef de
stat, cu ditai aparatul de consilieri, funcționari, palatoși și
ajutaci în spate, să anunțe oficial seara, de la tribuna
Cotrocenilor, că sare cu bocancii pe capul amnistiei și grațierii
pentru ca dimineața să o dea la întors ca “Mihaela, dragostea
mea” pentru că s-a prins că războiul pe care vrea să-l
pornească încalcă fix Constituția pe care președintele a jurat
s-o apere... E totuși președintele României, care se

presupune că înainte să vorbească își cântărește
argumentele sau e ajutat să le cântărească. Nu e țața Leana
surprinsă de reporteri în piață cu întrebări existențiale... Nu e
normal ca soluția la “sunt pușcăriile pline” să fie “dați drumul
pușcăriașilor” în loc de “să mai facem centre de detenție”…
Nu e normal ca un partid politic abia împins în opoziție cu un
vot usturător, dat într-un scrutin pe care nimeni nu l-a
contestat, să încerce să dea jos prin moțiune de cenzură un
Guvern abia instalat, căruia nu i-a dat timp să greșească. La
fel cum nu e normal să forțezi cu orice preț răsturnarea
votului (în numele democrației). 

Din păcate, politicienii români nu vor sau nu pot să
înțeleagă că după vot e rost de muncă pentru ăia care au
câștigat și timp de introspecție pentru cei care au pierdut. Nu.
La noi e “ciocu’ mic că noi suntem acum la Putere” și “n-ai
dreptul să guvernezi că n-ai legitimitate”. Indiferent cine e la
Putere și cine e în Opoziție, în România, ăia care sunt în
poziții de forță folosesc nerușinat argumentul “c-așa vreau
eu”, iar ceilalți se comportă ca o minoritate care are nevoie de
protecție pentru că, nu-i așa, i se refuză brutal dreptul de a
guverna... Elefantul legitimității votului necontestat nu-l mai
vede nimeni. Repet. Asta se întâmplă și când e stânga, și
când e dreapta în poziție dominantă. (Cristian MARIN)

„Parchez ca un bou“

Nu a trecut nici măcar
o săptămână de când am
prezentat fotografii cu
stația de autobuz de pe
linia 44 situată la
intersecția străzilor Soveja
și Baba Novac, pe colțul
opus școlii de maiștri
militari, în care mijlocul de
transport în comun era
așteptat mai mult de
mașini decât de oameni.
Spuneam atunci că
situațiile de genul acesta sunt atât de
des întâlnite în municipiu încât par a
face parte din starea de normalitate.

Aceeași situație a fost imortalizată de un
alt constănțean, la două stații de
autobuz distanță de Baba Novac, spre

zona industrială a orașului.
De data asta, invadată este
stația autobuzului 51 situată
pe strada Eliberării, chiar
lângă intersecția cu Dezrobirii
pe sensul de mers spre Halta
Traian. Constănțeanul care
ne-a remis fotografia se
întreabă în e-mail ce păzește
Poliția Locală, care are sediul
central la două sute de metri
distanță de intersecția
menționată. 

Dacă observați scene similare și le
puteți imortaliza, așteptăm imagini la
adresa office@telegrafonline.ro. 


